
82سال از شــهادت آيت ا... 
سيدحســن مــدرس، مرد 
سياست و ديانت، مى گذرد و 
طبق سال هاى پيشين صبح 
روز گذشته بزرگداشتى براى 
مقــام والاى ايــن نماينده 
شــهير و فقيد روزگاران نه چندان دور اين 
ســرزمين در آرامگاه ابدى اش در كاشــمر 
برگزار شد. توليت آستان قدس رضوى نيز در 
اين مراسم با اشاره به خصوصيت هاى شهيد 
آيت ا... مدرس گفــت: تجليــل از اين مرد 
بــزرگ، تجليل از يك شــخص، يك عالم و 
روحانى عادى نيســت، تجليل از مدرس و 
مدرس ها تجليــل از فضيلت هــا، آرمان ها، 
خوبى ها و ارزش ها و ارائــه آن ها به جامعه و 

الگو قرار دادن صاحبان اين فضليت ها براى 
جامعه است.

به گزارش آستان نيوز، حجت الاسلام احمد 
مروى با بيان اينكه مجلس جاى دعوا، اتهام، 
فريادزدن و اهانت كردن نيست، اظهار كرد: 
اگر طرف مقابــل جور ديگرى تشــخيص 
مى دهد، آزادانه، شجاعانه و بدون ترس نظرت 
را بگو؛ نبايد توهين كرد و اتهام زد. وى با بيان 
اينكه اين رفتار در شــأن ملت ايران نيست، 
گفت: ملــت ايران، ملت اخــلاق، فرهنگ و 
ادب و مجلس نيز محل صحبت و گفت وگو 
است.  توليت آســتان قدس رضوى  گفت: 
اگر همه جناح ها يكديگر را به خودفروشــى 
و وطن فروشى و انقلابى نبودن متهم كنند، 

براى مردم اعتمادى نمى ماند. 

ملیحه فلاح| عقربه شــاخص كلى كيفيت هوا 

7روز اســت كه از 100 گذشــته و اين عنصر 
حياتى را براى افراد حســاس ناســالم كرده 
است. اين شاخص 9 آذرماه به كمترين ميزان 
خود، يعنى 106 اى كيــو آى و روز 8آذرماه به 
بالاترين ميزان خود در اين هفته با شاخص 136 
اى كيو آى رسيده اســت. اين هفته نفس گير 
مدارس كلان شهر مشــهد را در 2نوبت صبح 
و عصر از روز شنبه به تعطيلى كشانده و چند 
بارى اعضاى كارگروه آلودگى هوا را براى بررسى 
وضع موجود و تصميم گيرى در اين باره دور يك 
ميز جمع كرده است. تداوم اين شرايط باعث 
شد تا بر اســاس تصميم ديشب اين كارگروه،  
امروز هم مهدكودك ها، پيش دبســتانى ها و 
مدارس تمامى مقاطــع در نواحى هفت گانه 
مشــهد، تبادكان و رضويه در دو نوبت صبح و 
بعد از ظهر تعطيل شوند. وضعيت نامناسب هوا 
حتى اين بار دامن دانشگاه ها و مراكز آموزش 
عالى شــهر را هم گرفت و تمامى دانشجويان 
مشهدى را امروز خانه نشين كرد. تا زمان تهيه 
اين گزارش، سايت مركز پالايش آلاينده هاى 
زيست محيطى مشــهد وضعيت هوا رادر 14 
ايستگاه ناســالم براى گروه هاى حساس، در 
ايستگاه رسالت سالم و در ايستگاه آوينى ناسالم 

اعلام كرده بود.
258روز از سال گذشته اســت و در اين مدت 
مشهدى ها 28روز هواى پاك، 200روز سالم، 
28روز ناســالم براى گروه هاى حساس و 2روز 
ناسالم براى تمامى افراد را استشمام كرده اند. 
«شــرايط آلودگى تغيير نكرده، چون شرايط 
هوا تغيير نكرده اســت.» مديــر مركز پايش 
آلاينده هاى زيست محيطى شهردارى مشهد 
با بيان اين موضوع، به شهرآرا گفت: از چهارشنبه 
پيش وارد دوره آلودگى هوا شديم كه همچنان 

وجود دارد. رضا اسماعيلى علت اصلى آلودگى 
در هفته جارى را پايدارى هــوا، نوزيدن باد و 
انباشتگى آلاينده ها در سطوح پايين جو دانست 
و افزود: طبق پيش بينى اداره كل هواشناســى 
خراسان رضوى، آلودگى هوا تا روز چهارشنبه 
ادامه خواهد داشت؛ بنابراين در وضعيت هشدار 
آلودگى هوا خواهيم بود. وى در پاســخ به اين 
ســؤال كه آيا اين مدت اســتمرار آلودگى هوا 
در سال هاى گذشته نيز سابقه داشته است يا 
خير، اظهار كرد: سال93 نيز حدود 13روز در 
شرايط پايدارى هوا بوديم. همچنين امسال از 
27شهريورماه تا 8مهرماه وضعيتى داشته ايم 
كه آلودگى هوا ادامه داشت. مدير مركز پايش 
آلاينده هاى زيست محيطى شهردارى مشهد 
با بيان اينكه اين موضوع نادر نيســت، گفت: 
زمان هايى اين اتفاق مى افتد كه پديده پايدارى 
هوا براى چندين روز متوالى در يك محل ثابت 
بماند، اما تداوم آلودگى باعــث افزايش اثرات 
سوء آن خواهد شــد. حالا پيش بينى اداره كل 
هواشناسى خراسان رضوى بارقه اميدى است 
كه شايد عقربه شاخص كيفيت هواى مشهد از 
روز چهارشنبه به سمت هواى سالم حركت كند. 
طبق اين پيش بينى، بارش هاى رگبارى از ظهر 
امروز همراه با كاهش دما در خراســان رضوى 
آغاز مى شــود و تــا پايان هفته جــارى ادامه 
خواهد داشــت.  به گزارش ايرنا، رئيس مركز 
پيش بينى اداره كل هواشناسى خراسان رضوى 
گفت: در اين مدت با فعاليت متناوب ســامانه 
بارشى در اين استان در برخى ساعات افزايش 
ابرناكى و بارش به صورت رگبار همراه با رعدوبرق 
دور از انتظار نيست. به گفته يحيى قاينى پور، بر 
اساس تحليل نقشه ها و مدل هاى هواشناسى تا 
ظهر امروز جو به نسبت پايدار براى بيشتر نقاط 

استان خراسان رضوى پيش بينى شده است. 

«هم اكنون عوارض و مرگ و 
مير ناشى از بيمارى آنفلوانزا 
در كشــور تحــت كنترل 
است .» اين را مديركل دفتر 
سلامت جمعيت، خانواده و 
مدارس وزارت بهداشــت، 
درمان و آموزش پزشــكى روز گذشــته در 
همايش مديران سلامت جمعيت، خانواده و 
مدارس دانشگاه هاى علوم پزشكى كشور بيان 
كرد. به گزارش وب دا، دكتر حامد بركاتى با 
تأكيد بر اينكه هيچ كمبود دارويى براى اين 
بيمارى نداريــم، اضافه كــرد: مراقبت هاى 
بهداشــتى بيمارى آنفلوانــزا در گروه هاى 
مختلف جمعيتى به ويژه مادران باردار پرخطر 
دنبال مى شود و همه مادران باردار مشكوك 
به آنفلوانــزا رصــد و تحت پيگيــرى قرار 
مى گيرند.او همچنين با بيان اينكه هم اكنون 
شاخص بارورى كلى در كشور به طور ميانگين 
به 1.8فرزنــد كاهش يافته اســت، افزود: از 
ســال1335 تاكنون جمعيت كودكان زير 

15سال در كشور به حدود نصف كاهش يافته 
و از 42درصد به 24درصد رسيده است.

وى با بيان اينكه در اين مدت جمعيت جوان 
كشــور كاهش يافته و جمعيت ســالمند و 
ميان سال نيز رشد چشمگيرى داشته است، 
افزود: در ســال1335 جمعيت جوان كشور 
22درصد، جمعيت ميان ســال 30درصد و 
جمعيت سالمند 4درصد بوده است. رئيس 
اداره ســالمندان وزارت بهداشــت نيز در 
حاشيه اين مراسم با بيان اينكه تعداد زنان 
سالمند مجرد در كشور 2برابر تعداد مردان 
سالمند مجرد اســت، گفت: سالمندى در 
كشور ما زنانه اســت؛ به طورى كه جمعيت 
زنان ســالمند به دليل بالا بودن طول عمر 
زنان بيشــتر از مردان ســالمند است و اين 
در حالى است كه بيشــتر آنان تنها زندگى 
مى كنند.محسن شتى افزود: بررسى ها نشان 
مى دهد 80درصد مردان سالمند در كشور 
متأهل هستند و ميزان تأهل در زنان سالمند 

حدود 40درصد است. 
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روزنــــامــــه
ـــید شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

مجلس محل گفت وگوست نه دعوا 

آنفلوانزا تحت کنترل است

هفت روز هوای سربی
هوای مشهد همچنان آلوده است 

و بر اساس پیش بینی ها این وضعیت تا فردا ادامه خواهد داشت

مديرعامــل شــركت 
بهره بردارى قطارشهرى 
مشــهد از كاهــش 
زمانــى  ســرفاصله 
قطارشهرى مشــهد بعد از اجراى طرح 
ســهميه بندى بنزين خبــر داد كه به 
افزايــش 10درصدى مســافر خطوط 
قطارشهرى اين شهر منجر شده است.
وحيد مبين مقدم در حاشيه پاسخ گويى 
مســتقيم بــه ســؤالات، انتقــادات و 
پيشنهادهاى شهرى شهروندان در مركز 

ارتباطات مردمى 137، اظهار كرد: يكى 
از بيشترين درخواست هاى شهروندان، 
تقاضاى افزايش ناوگان قطارشــهرى 

به ويژه در خط يك بوده اســت؛ 
زيرا با اجراى ســهميه بندى 
بنزيــن، شــاهد اســتقبال 
شــهروندان از حمل ونقــل 

عمومى به ويژه مترو هستيم. 
به گــزارش پايگاه 
نى  ســا ع ر طلا ا
شهردارى مشهد، 

وى ادامــه داد: شــركت بهره بردارى 
قطارشهرى نيز هم زمان با اجراى طرح 
ســهميه بندى بنزين، ظرفيت ناوگان 
قطارشــهرى را با افزودن واگن هاى 
رزرو و تعميرشــده، بــه حداكثر 
رسانده و با كاهش سرفاصله زمانى 
از 5دقيقه به 4/5دقيقه، توانســته 
اســت تاكنــون 10درصــد 
افزايش حجم مسافر را 
در پى داشــته باشد. 
مبين مقدم با اشاره 

به اينكــه 60واگن خط يــك در حال 
خدمت رســانى به مردم اســت، گفت: 
طراحى اين خط بــراى 120واگن بوده 
اســت كه بايد براى تكميــل ظرفيت 
خدمت رســانى، باقى مانده واگن ها نيز 
تأمين شود. در اين راســتا شوراى شهر 
مصوبه خريــد 60واگن را صــادر كرد و 
شــهردارى در حال دريافت مجوز براى 
خريد اين واگن هاست. البته از زمان انعقاد 
قرارداد تا زمان ساخت و تحويل واگن ها، 

حداقل يك سال زمان نياز است. 

افزایش ۱۰درصدی 
مسافر با کاهش 
سرفاصله زمانی 
در قطارشهری

از بيشترين درخواست هاى شهروندان، 
تقاضاى افزايش ناوگان قطارشــهرى 

به ويژه در خط يك بوده اســت؛ 
زيرا با اجراى ســهميه بندى 
بنزيــن، شــاهد اســتقبال 
شــهروندان از حمل ونقــل 

عمومى به ويژه مترو هستيم. 
به گــزارش پايگاه 
نى  ســا ع ر طلا ا
شهردارى مشهد، 

قطارشهرى نيز هم زمان با اجراى طرح 
ســهميه بندى بنزين، ظرفيت ناوگان 
قطارشــهرى را با افزودن واگن هاى 
رزرو و تعميرشــده، بــه حداكثر 
رسانده و با كاهش سرفاصله زمانى 
5دقيقه به 5دقيقه به 4/5دقيقه، توانســته  5از 5از 5

اســت تاكنــون 10
افزايش حجم مسافر را 
در پى داشــته باشد. 
مبين مقدم با اشاره 

شوراى شهرستان مشــهد اين بار پاى 
مديــران مرتبط با مخابــرات، فناورى 
اطلاعات و اپراتورهــاى تلفن همراه را 
به جلســه خود باز كرد تا دور يك ميز 
درباره كم و كاستى هاى موجود در حوزه 
ارتباطات اين شهرستان و گام هايى كه 
بايد براى رفع اين مشــكلات برداشته 

شود، گفت وگو كنند.
رئيس شوراى شهرستان مشهد با اشاره 
به اهميت ارتباطات و ضرورت گسترش 
و ايجاد بستر مخابراتى مناسب در استان، 
گفت: يكى از مهم ترين اصول نزديكى 
جوامع و مردم به يكديگــر، ارتباطات 
است و شايسته نيســت كه ببينيم در 
چنين شرايطى و دوره زمانى همچنان 
مردم شهر يا روســتايى از ابتدايى ترين 
امكانات ارتباطى و مخابراتى بى بهره اند 
يا در اين باره مشــكل دارند. به گزارش 
روابط عمومى شوراى شهرستان مشهد، 
شهناز رمارم درباره پيشرفت و وابستگى 
تمام كسب وكارها در عرصه هاى مختلف 
خدماتى، اقتصــادى و تجارى به حوزه 
ارتباطات، اظهار كرد: در مشهد حدود 
140نقطــه داراى مشــكل آنتن دهى 
داريم كه 65نقطه به اذعان اپراتورها و 
نهادهاى ناظر نقاط بحرانى به حســاب 
مى آيد. به گفته وى، در چند روز گذشته 
شــاهد بوديم كه دسترســى نداشتن 
مردم بــه ارتباطات و اينترنــت تا چه 
ميزان كســب وكارها و اقتصاد شهرى 
و معيشــت مردم را دچار مشكل كرد 
و در اين راســتا بايد زيرســاخت هاى 
ارتباطى مناسب و باكيفيت در اولويت 
دســتوركار مخابرات منطقه استان و 
شوراى شهرستان مشهد قرار گيرد. عضو 
هيئت رئيسه شوراى شهر مشهد با بيان 
اينكه طبق ادعاى شركت هاى خدماتى 
و اپراتورهــا، امكانات ســخت افزارى 
ويژه توسعه شــبكه مخابرات در همه 
شهرستان مشــهد باوجود تحريم هاى 
گسترده تأمين  شده است، گفت: آنچه 
بر مسير توسعه شبكه ها سايه افكنده، 
بوروكراســى هاى ادارى و روند طولانى 
اخذ مجوزها براى ايجاد توســعه شبكه 
بوده كه باوجود تحريم هــا، ميلياردها 
تومان تجهيزات توســعه اى از ســوى 
اپراتورها خريدارى و در انبارها انباشته 
شده است. به گفته رمام، به دليل كندى 
روند صــدور مجوزهاى نصــب، امكان 

دارد اين تجهيزات از خراســان رضوى 
خارج و به استان هاى ديگر واگذار شود 
كه اين اصلا خوب نيست.وى ادامه داد: 
براى بازنگــرى و اصلاح مصوبه تجميع 
دكل هاى مخابراتى به منظور تســهيل 
در روند توسعه و خدمت رسانى پوشش 
آنتن دهــى و مخابــرات، كميته اى در 
روز چهارشــنبه هفته جــارى برگزار 
خواهد شد و را ه حل هاى اجرايى بررسى 

مى شود.

 با افزایش دکل های تجمیعی مخالفیم

داديــار حــوزه معاونــت اجتماعى و 
پيشگيرى از وقوع جرم دادسراى مشهد 
نيز در اين جلســه با بيان اينكه يكى از 
دلايل اصلى پوشش ضعيف مخابراتى 
نياز به برق بوده است، اظهار كرد: با وجود 
تأمين سايت مخابراتى، تأخير در روند 
توســعه ارتباطى اســتان به دليل اخذ 
نكردن مجوزهاى شهردارى مشهد مبنى 
بر دريافت برق بوده، اما اين مشكل در 
كوتاه مدت و به تدريج رفع شــده است. 
فرزاد بهشــتى در ادامه با بيان اينكه با 
افزايش دكل هــاى تجميعى مخالفيم، 
گفت: با توجه به روند كند پيمانكارى، به 
نتيجه مطلوب در زمان مناسب نخواهيم 
رسيد؛ بنابراين لازم است كه به منظور 
لغو يا اصلاح مصوبه از سوى شوراى شهر 
و شهرستان مشهد اقدامى صورت پذيرد. 
وى با تأكيد بر نبــود همكارى مردمى 
و اعتراضــات درباره نصــب تجهيزات 
مخابراتى بيان كرد: يكى ديگر از موانع 
گسترش توســعه مخابراتى، همكارى 
نكردن و تجمعات مــردم و مالكان در 
محدوده نصب تجهيزات است كه لازم 
است فرهنگ سازى لازم توسط اپراتورها 
و ســازمان تنظيم مقررات يا از طريق 

بستر رسانه اى انجام شود.
داديــار حــوزه معاونــت اجتماعى و 
پيشــگيرى از وقــوع جرم دادســراى 
مشهد با تأكيد به برطرف سازى هرچه 
سريع تر مشــكل پوشــش مخابراتى 
توســط اپراتورها، گفت: تا پايان اسفند 
امســال براى برطرف كردن مشكلات 
پوشــش دهى نقاط بحرانى اســتان به 
اپراتورها مهلت داده شــده است و در 
صورت رفع نشــدن ايــن پرونده براى 
رسيدگى به بازپرسى ارجاع داده خواهد 

شد.

  تجهیز نقــاط بحرانی بــه دکل های

مخابراتی

در ادامه اين نشست حميدرضا سنجى، 
معاون فناورى و زيرســاخت سازمان 
فاواى شهردارى مشهد، نيز با اشاره به 
وجود نقاط بحرانى مخابراتى در استان 
اظهار كرد: براى رفع مشكلات پوشش 
آنتن دهى در مشهد و مناطق حومه در 
تلاشيم كه به تدريج و با اخذ مجوزهاى 
لازم نقــاط بحرانــى را بــه دكل هاى 
مخابراتى تجهيز كنيــم. در ادامه مدير 
ارتباطات و فناورى خراسان رضوى نيز 
مشكل اصلى مخابرات كلان شهر مشهد 
را تأمين پوشــش ترافيكى تلفن همراه 
دانست و افزود: با گذشت زمان به تعداد 
BTS بيشترى براى تأمين ترافيك تلفن 

نياز خواهيم داشت.
على دلگير با بيان اينكه پوشــش تلفن 
همراه از طريق ســيگنال هاى راديويى 
تأمين مى شود، افزود: گاهى اوقات لازم 
اســت كه به ازاى هر 200مكالمه يك 

سايت مخابراتى ايجاد شود.
 به گفتــه وى، هم اكنــون 131نقطه 
بحرانى نيازمند پوشــش مخابراتى در 

اســتان وجود دارد كه 65نقطه مرتبط 
با ضعف پوششــى اپراتور همراه اول و 

67نقطه مربوط به ايرانسل است.
مدير ارتباطات و فناورى استان درباره 
روند خدمــات مخابراتــى در محدوده 
مشــهد، اظهار كــرد: در روســتاهاى 
پرجمعيــت اســتان نيز 24ســايت 
مخابراتــى فعــال از محــل اعتبارات 
دولتى فعال شــده اســت و نقاط ديگر 
شهرستان مشهد نيز تا پايان سال تجهيز 
خواهد شــد. دلگير در بخش ديگرى از 
سخنانش رتبه ارتباطى مشهد در كشور 
را نامطلوب دانست و افزود: مشهد رتبه 
21كشورى را در اين حوزه دارد كه در 
مقايسه با روند توسعه ســاير استان ها 
نامطلوب است. به گفته وى، در صورت 
تسريع روند اصلاحى، مى توان تا سال 
آينده 5 تا 6 رتبه صعود مخابراتى استان 

را شاهد باشيم.

  ضعف و کندی در توســعه پوشــش

ارتباطی

مديركل تنظيــم مقــررات ارتباطات 
راديويى خراســان رضوى نيز در ادامه 
اين نشست با اشاره به ظرفيت  اپراتورها 
و استاندارد پوشش تلفن همراه گفت: بر 
اساس اين  استاندارد مى توان در برخى 
نقاط جاده اى و روســتايى بنا بر دلايل 
جــوى، محيطى يا ترافيكى، پوشــش 

راديويى صددرصدى نداشته باشيم.
محمد شمسايى با بيان اينكه در 67نقطه 
مختلف شهرستان مشــهد اپراتورها به 
دلايل فنى و اجرايى خدمات باكيفيتى 
ارائه نداده اند، اظهار كرد: در راســتاى 
رفــع و تســريع در روند توســعه، اين 
نقاط فهرست شده و در دستوركار قرار 
گرفته اند. وى با بيــان اينكه در برخى 

مناطق شهرى نيز استانداردهاى لازم 
براى پوشــش آنتن دهــى تلفن همراه 
وجود نــدارد، افزود: به ايــن منظور در 
ســازمان تنظيم مقررات كميته  فنى 
تشكيل شده است تا با همراهى اپراتورها 
اختلالات برطرف شود و بستر اطلاعاتى 

توسعه يابد.
وى با بيان ضعف و كندى توسعه پوشش 
ارتباطى اينترنت اســتان و پياده سازى 
اينترنت 3G و 4G گفت: اكنون نســل 
اينترنت 5G در راه است و همين موضوع 
موجب نگرانى درباره تأمين پوشــش 

مخابراتى و ارتباطى شده است.
مدير مخابرات منطقه خراسان رضوى 
نيز دربــاره مشــكلات و راه حل هاى 
پوشــش مخابراتى گفــت: ICT يك 
پيشــران كليدى و يك ابــزار مهم در 
همه كسب وكارها به شــمار مى رود و 
اگــر بخواهيــم دولــت الكترونيك و 
شــهر هوشــمند داشته باشــيم، بايد 
زيرســاخت هاى لازم بــراى بهبود و 
بالابردن كيفيت ارتباطات و پوشــش 
مخابراتــى بــا همراهــى اپراتورها را 
توســعه دهيم. حســن اروجى درباره 
تجهيز مناطق مختلف استان به سايت 
مخابراتى جديد اظهاركــرد: مخابرات 
منطقه درصدد اســت تا پايان سال در 
234نقطه از استان به ارزش 351ميليارد 
تومان ســايت مخابراتى و دكل جديد 
احداث كرده و 90ســايت قديمى را با 
هزينه 37ميليارد تومان به روزرســانى 
كند. وى با اشــاره به دغدغه هاى فعلى 
در نصب هر ســايت مخابراتى، گفت: از 
سال74 تا سال92 كه نيازى به استفاده 
اپراتورها از يــك كانال خــاص نبود، 
مشكلى وجود نداشــت، اما از سال92 
عبور از فيلتر تعريف شده سبب كاهش 

در روند توسعه گرديده است.
على بهرامــى زاده، مدير ارشــد اپراتور 
ايرانسل در خراســان رضوى با انتقاد از 
نظارت نكردن بر عملكرد پيمانكاران و 
با اشاره به ارزش ميلياردى تجهيزات و 
روند طولانى احداث ســايت مخابراتى 
گفــت: اكنــون 35ســايت شــركت 
فن آسيا برق ندارد و نظارتى بر عملكرد 
پيمانــكاران نيز وجود نــدارد. اين امر 
موجب اختلالات زيادى در روند توسعه 
و بهبود خدمات به شهروندان گرديده 

است.  

۶۵نقطه کور ارتباطی در مشهد
دستگاه قضا برای رفع مشکلات ارتباطی، به اپراتورهای تلفن همراه در استان ضرب الاجلی ۳/۵ماهه داد
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باغ وحــش  در  7توله ببــر 
وكيل آباد مشهد، نظر بسيارى 
از صاحب نظران و دوستداران 
حيات وحش را به اين موضوع 
جلب كرد و باعث شــد تا پاى 
دستگاه قضا نيز به اين ماجرا 
بــاز شــود تــا بــا تشــكيل كميته 
حقيقت ياب در شهريورماه، ابعاد اين 

رخداد را موشكافانه واكاوى كند.
با اين حال هرچند نتايج اين تحقيقات 
آبان ماه امسال به دادســتانى ارسال 
شده، هنوز نظر دستگاه قضا در اين باره 
اعلام نشده است. موضوعى كه به گفته 
رئيس اداره نظارت بر امور حيات وحش 
خراســان رضوى باعــث نامه نگارى 
دوباره بين اين مجموعه و دادســتانى 
درباره تعيين تكليف وضعيت مديريت 
باغ وحش مشهد شده است. هم زمان 
با ارســال نتايج كميتــه حقيقت ياب 
مرگ توله ببرها در باغ وحش، همتى، 
مديركل محيط زيست خراسان رضوى، 
اعلام كرده بود كه خواستار بركنارى 
مديران فعلى اين باغ وحش اســت و 
تا زمان تعيين تكليــف مديريت اين 
مجموعه، پروانه كار براى اين مجموعه 
صادر نمى شود.  پس از گذشت يك ماه 
از ارسال نتايج كميته حقيقت ياب به 
دادستانى، مســئولان محيط زيست 

منتظر نظر دادســتانى در اين رابطه 
هستند و البته در همين مدت، مهلت 
معرفى مدير جديد باغ وحش از سوى 
محيط زيست به پايان رسيده است. در 
اين زمينه رئيس اداره نظارت بر امور 
حيات وحش خراسان رضوى با تأكيد 
بر اينكه مهم تريــن الزام اين مجموعه 
درباره باغ وحش، اعلام مدير متخصص 
براى اين محيط است، گفت: با توجه 
به پايــان مهلت معرفــى مدير جديد 
باغ وحش توسط مسئولان اين مجموعه 
و همكارى نكردن باغ وحش با اداره كل 
محيط زيست، مكاتبه ديگرى از سوى 
اداره نظارت بر امور حيات وحش استان 

به دادستانى صورت گرفته است.
بتول عابدى در گفت وگو با شــهرآرا 
درباره آخريــن وضعيت باغ وحش نيز 

گفت: تاكنون حــدود 67دوربين در 
باغ وحش وكيل آباد مشهد نصب شده 

است.

  نصــب میکروچیپ بــه گونه های

جانوری باغ وحش مشهد

وى ادامــه داد: تاكنــون بســيارى از 
گونه هــاى موجــود در باغ وحش كه 
قابليت نصب ميكروچيپ را داشته اند، 
به اين تراشه مجهز شده اند و رهگيرى 
مى شــوند. عابدى گفت: درباره بهبود 
وضعيــت قفس هاى گربه ســانان نيز 
بــا پيگيرى هــاى اداره كل حفاظت 
محيط زيست استان، توسعه قفس ها 
در دستوركار قرار گرفته و درحال اقدام 
اســت. به گفته رئيس اداره نظارت بر 
امــور حيات وحش خراســان رضوى، 

اداره كل دام پزشــكى تــا پايان هفته 
جارى پروانه موقت براى ادامه فعاليت 
مسئول بهداشــتى باغ وحش را صادر 

خواهد كرد.
وى همچنين درباره آخرين وضعيت 
زاد و ولد ببرها گفت: آخرين زاد و ولد 
در دهه اول خردادماه به ثبت رسيده 
اســت و پس از آن هيچ گونه زاد و ولد 

جديدى نداشته ايم.

  مهلت دوهفتــه ای باغ وحش برای

اصلاحات

بــا ايــن حــال مديــركل حفاظت 
محيط زيست خراســان رضوى ديروز 
آخرين مهلت انجــام اصلاحات و رفع 
ســوء مديريت در باغ وحش مشهد را 
30 آذرماه اعلام كــرد و گفت:  پس از 

اين مهلت و در صورت انجام نشــدن 
اصلاحات، اين مجموعه تعطيل خواهد 

شد.
تورج همتــى با بيان اينكــه تعطيلى 
باغ وحش مشــهد در صورت اجرايى 
نشدن دستورالعمل زيست محيطى در 
ابتداى زمستان امسال انجام مى شود، 
افزود: همچنان اجراى دستورالعمل ها 
و آيين نامه هاى زيست محيطى ازجمله 
معرفى مديــر داخلــى ذى صلاح در 
باغ وحش مشهد با مشكل روبه رو است.

به گزارش ايرنا، وى ادامه داد: آخرين 
تذكرات بــراى رفع ســوءمديريت ها 
بــه باغ وحــش مشــهد اعلام شــده 
و بــدون هيــچ ترديــدى اصــلاح 
ســاختار و وضــع موجــود در ايــن 
مجموعه بــراى جلوگيــرى از تكرار 
اتفاقاتى كه موجب تشــويش اذهان 
عمومى مى شــود، به عنــوان اولويت 

در حال پيگيرى است.
همتى بــا تأكيد بر اينكه اگــر بنا بود 
مشــكلى در اين مجموعه حل شود، 
مشــكلات اخيــر از اســاس شــكل 
نمى گرفت، افزود: به اندازه لازم زمان 
براى اصــلاح معضلات و مشــكلات 
باغ وحش مشــهد بــه مديــران اين 
مجموعه داده شده  اســت و بايد يك 
مدير داخلى متخصــص هدايت اين 

مجموعه را بر عهده بگيرد. 

خطرتعطيلى بيخ گوش باغ وحش مشهد
محیط زیست علاوه بر نامه نگاری دوباره با دادستانی به مسئولان باغ وحش مشهد برای انجام اصلاحات تا پایان آذر مهلت داد 
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خراسان رضوى وجود دارد كه تاكنون 2153روستا با جمعيت 473هزار و 162خانوار از نعمت 

گاز بهره مند شده و عمليات اجرايى گازرسانى به 406روستاى ديگر هم در حال اجراست.
 
  گزارش تحليــل آمارى شهرســازى در 2دوره زمانى قبل و بعد از الكترونيكى ســازى 
منطقــه12 نشــان مى دهــد ميانگين پاســخ گويى بــه مراحــل درخواســت ها در دوره 

الكترونيكى سازى، 9ساعت كاهش داشته است. 

 دیگه چه خبر؟

علیرضا 
صحراگرد، 

مدیرکل اداره 
هماهنگی 
و نظارت 

بر خدمات 
 شهری 

شهرداری 
مشهد: 
با هدف 

جلوگیری 
از انتقال 
برگ های 
پاييزه به 

کانال ها و 
مسیرهای 

انتقال 
آب های 
سطحی، 
پاکبانان 
خدمات  
شهری 

عملیات 
جمع آوری 
برگ ها را 

به صورت ویژه 
از اول آذرماه 

آغاز کردند.
از اول آذرماه 

آغاز کردند.
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